
PROTOKÓ   NR  93-18/2005Ł

z posiedzenia
Komisji Rozwoju Rady Miasta  Gda ska,ń

które  odby o si   ł ę 20 wrze nia 2005r.ś

Posiedzenie  Komisja   rozpocz a   o  godz.  15,00  ęł wyjazdem  na  wizj  lokalnę ą  dróg 
Gosty skiej, Wiosennej, Sierpniowej, Lipcowej oraz  dróg po o onych wzd u   budynków  nrń ł ż ł ż  
2, 3, 5, 7 i 9 przy ul. mjr. S abego.ł
Równie   Komisja dokona a  wizji lokalnej  dróg Jelitkowski Dwór i Wika- Czarnowskiego. ż ł
Prezydent  Miasta    negatywnie  zaopiniowa   w/w,  co  do mo liwo ci  zaliczenia   ich doł ż ś  
kategorii dróg gminnych.

Obecno :ść
Posiedzenie  Komisja odby a  w sk adzie 5-osobowym, wg  za czonej listy obecno ci, ł ł łą ś która 
stanowi za cznik nr 1  do protoko u. łą ł
Listy osób uczestnicz cych  w posiedzeniu  Komisji,  stanowi   ą ą za czniki nr  2 i 3  dołą  
niniejszego protoko u.ł

Nieobecni:
1. Radny Maciej Lisicki
2. Radny Ryszard  Klimczyk

Po  dokonaniu wizji  lokalnej Komisja  kontynuowa a  swoje posiedzenie w siedzibie Radył  
Miasta  Gda ska -  Nowy  Ratusz.ń

Radny Tadeusz  M kal  - przewodnicz cy  Komisji  ę ą stwierdzi  quorum  i   przedstawił ł 
zaplanowany porz dek  posiedzenia,ą  zawarty  w za czniku  nr 4  do niniejszego  protoko ułą ł , 
który  Komisja przyj a  jednog o nie, 5 g osami za. ęł ł ś ł
W trakcie posiedzenia  dosz o  do zmiany  kolejno  omawianych  punktów i ostatecznieł ść  

procedowano wg  nast puj cego ę ą porz dku:ą

1. Zapoznanie  si   z  opini  Prezydenta  Miasta  Gda skaę ą ń   (negatywna) 
dotycz ca mo liwo ci  zaliczenia w/w dróg do kategorii dróg  gminnych  ą ż ś i 
zaj cie stanowiska  w tej sprawie.ę

2. Opiniowanie projektu  uchwa y  ł w sprawie  zmiany uchwa y  w sprawieł  
uchwalenia bud etu Miasta  Gda ska na  rok 2005 -  ż ń druk nr 1611.

3. Opiniowanie projektu uchwa ył  w sprawie  wyra enia woli obj cia przezż ę  
Gmin  Miasta Gda ska  udzia ów w podwy szonym  kapitale zak adowymę ń ł ż ł  
Gda skiego  Przedsi biorstwa  Energetyki  Cieplnej  Spó ki  z  ograniczonń ę ł ą 
odpowiedzialno ci   z siedzib   w Gda sku – ś ą ą ń druk nr 1597.

4. Opiniowanie  projektu   uchwa ył  w  sprawie   wyra enia  woli  obj ciaż ę  
udzia ów  w podwy szonym kapitale   zak adowym jednoosobowej spó kił ż ł ł  
Gminy  Miasta  Gda ska   dzia aj cej  pod  firma   Gda skie  Towarzystwoń ł ą ń  
Budownictwa  Spo ecznego Spó ka  z  ograniczona   odpowiedzialno ci   zł ł ś ą  
siedziba w  Gda sku  ń - druk nr 1609.
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5. Opiniowanie  projektu   uchwa ył  w  sprawie   zawarcia  Porozumienia 
Mi dzygminnego  pomi dzy Miastem Gda sk i Gmin  Kolbudy w sprawieę ę ń ą  
przyjmowania odpadów komunalnych z terenu Gminy Kolbudy na gda skień  
sk adowisko odpadów w Gda sku – Szadó kach  - ł ń ł druk nr 1603

6. Opiniowanie  projektu  uchwa y    ł w sprawie zatwierdzenia tre ci Aneksuś  
do porozumienia  mi dzygminnego z dnia 31 grudnia 1998r. na przyjmowanieę  
do oczyszczania cieków z terenu Gminy Miasta  Sopot do Gminy Miastaś  
Gda ska  w ramach istniej cych po cze  sieci  kanalizacyjnej  zawartegoń ą łą ń  
pomi dzy Gmin  Miasta Gda ska i Gmin  Miasta Sopotu  - ę ą ń ą druk nr 1606

7. Opiniowanie  projektu  uchwa ył  o  przyst pieniu   do  sporz dzeniaą ą  
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  Wyspy  Spichrzów 
rejon ulicy Chmielnej ulicy Pszennej w mie cie  Gda sku  -  ś ń druk nr 1601.

8. Opiniowanie projektu  uchwa y  w sprawie uchwalenia mpzp.:ł
1) rejonu  Miejskiego  Ogrodu  Zoologicznego  „Wybrze e”  w  mie cież ś  

Gda sku  -  ń druk nr 1602.
2) Siedlce- Kolonia Wy yny  -  ż druk nr 1600

9. Wolne  wnioski, sprawy bie ce, korespondencja.żą

PUNKT  1
Zapoznanie si   z opini  Prezydenta Miasta Gda ska  (negatywna) dotycz caę ą ń ą  
mo liwo ci   zaliczenia  w/w  dróg  do  kategorii  dróg   gminnych  i  zaj cież ś ę  
stanowiska  w tej sprawie.

Radny Tadeusz M kal - Przewodnicz cy Komisji  ę ą
Kontynuujemy   posiedzenie   Komisji.  Przed   chwil  powrócili my   z  wyjazdu,  gdzieą ś  
mieli my okazj  obejrze   ulic ,  co  do których  Prezydent  Miasta   wyda   negatywnaś ę ć ę ł  
opini . ę Opinia   ta  stanowi  za cznik nr  5  do protoko u.łą ł
Wydaje si , e  ulice  w  Jelitkowski Dwór, Anastazego Wika  -Czarnowskiego oraz  mjr.ę ż  
S abego s   bezsporne. ł ą
Pozostaje   do   rozstrzygni cia   kwestia  ulicy    Gosty skiej,  Wiosennej,  Sierpniowej  ię ń  
Lipcowej, gdzie w a cicielem  jest gmina, a ulice s  uzbrojone.ł ś ą
Proponuje,  aby  po  wyja nieniach  z o onych  (  w  terenie)  przez   pana  ukaszaś ł ż Ł  
Podsiad owskiego –  przedstawiciela   Zarz du  Dróg i  Zieleni,   ł ą wyst pi   do  Prezydentaą ć  
Miasta  z pytaniem, w  jaki sposób  s u by miejskie  zamierzaj  opiekowa   si   tymi ulicamił ż ą ć ę  
tak, aby zapewni  mieszka com dojazd  do  ich nieruchomo ci, ale równie   w przysz o cić ń ś ż ł ś  
rozpocz   inwestycje, czyli zacz   powoli te  ulice  budowa . Ruch  inwestycyjny  jest tamąć ąć ć  
znaczny, obiekty stoj ce  przy  tych  ulicach s   bardzo adne, brakuje tam w zasadzie   tylkoą ą ł  
przyzwoitego dojazdu.
Czy Komisja   jest  zgodna , co  do takiego stanowiska?
Komisja  wyrazi a  zgod  i postanowi a: ł ę ł
1. Odst pi  od dalszego procedowania   nad  wnioskami   w  sprawie    zaliczenia   ulic:ą ć  

Jelitkowski  Dwór,  Anastazego  Wika  –  Czarnowskiego  i  dróg  po o onych   wzd uł ż ł ż 
budynków  mieszkalnych nr 2, 3, 5, 7 i 9 przy ul. mjr. S abego - ł Opinia Nr 93-18/154/05 
stanowi za cznik  nr  6 do niniejszego  protoko u.łą ł
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2. Komisja  wyst pi  z  pismem  do  Pana Prezydenta z pismem: Po zapoznaniu si   zą ę  
negatywna   opini  Prezydenta   Miasta  Gda ska   zawart   w  pi mie    ZDiZą ń ą ś  
/A/2005/ P/2756/4   z  dnia 3 sierpnia  2005r.  w sprawie mo liwo ci zaliczenia drógŁ ż ś  
do kategorii   dróg gminnych:  ul.  Gosty ska  ,  ul.  Wiosenna,  ul.   Sierpniowej,  ul.ń  
Lipcowej,   oraz  przeprowadzenia     wizji  lokalnej  i  wys uchaniu  dodatkowychł  
wyja nie   z o onych  przez   przedstawicieli  Zarz du  Dróg i  Zieleni  oraz  Biuraś ń ł ż ą  
Rozwoju  Gda ska  ,  Komisja  Rozwoju  Przestrzennego   zwraca  si   z  pro b  oń ę ś ą  
przedstawienie   propozycji zarz dzania tymi ulicami w przypadku nie zaliczenia  ichą  
do kategorii dróg  gminnych. Prosimy równie  o przedstawienie  informacji dotycz cejż ą  
terminów realizacji  nawie wraz  z odwodnienia tych ulic.  Informacje  te s  niezb dneą ę  
do  podj cia  ostatecznej decyzji przez  Komisj  (pismo 211936/130/05)ę ę

PUNKT  2
Opiniowanie  projektu   uchwa y   w  sprawie  zmiany  uchwa y  w  sprawieł ł  
uchwalenia bud etu Miasta  Gda ska na  rok 2005 -  ż ń druk nr 1611.

Przedmiotowy  projekt  uchwa y, ł który  stanowi za cznik nr  7  do  protoko u, łą ł  omówi a ł Pani 
Maria Wojnarowska – Wydzia   Finansowy.  ł
Powiedzia a mi dzy innymi, e proponuje si     zwi kszy      dochody  bud etu  Miasta zł ę ż ę ę ć ż  
wymienionych   w projekcie  uchwa y  tytu ów, o kwot   2.525 tys. z  i  o t  sam  kwotł ł ę ł ą ą ę 
wydatki. 

Radny  Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisji ę ą
Dlaczego zdejmujemy   prawie  800 tys.  z   z  dokumentacji  przysz o ciowej? Dotychczasł ł ś  
uwa a em,  e  opracowanie   WPI  opiera   si   na  sporz dzaniu  studiów i  ekspertyz  dlaż ł ż ę ą  
przysz ych  inwestycji. Przygotowujemy  inwestycje  w takim  stopniu, aby mie   poj cie zł ć ę  
jakimi problemami si  spotkamy.ę

Pani Maria Wojnarowska – Wydzia   Finansowy.  ł
Autorytatywnie  nie potrafi   na to odpowiedzie ,   ale z  wniosku jaki zg osi    Wydziaę ć ł ł ł  
Programów  Rozwojowych wynika, e   prawdopodobnie takiego zapotrzebowania  w tymż  
roku  na taka  kwot  nie b dzie. ę ę

Radny Marek Bumblis   - cz onek Komisjił
Te   zdj te  nak ady na inwestycje   przysz o ciowe  dotycz    tylko  pieni dzy czy   teę ł ł ś ą ę ż 
konkretnych rzeczówek? 

Pani Maria Wojnarowska – Wydzia   Finansowy.  ł
Ja  nie  mam takich informacji,  jakich rzeczówek  to  dotyczy,  mam tylko  informacj   oę  
kwotach, bo  tak szczegó owych  informacji   Wydzia   nam nie podaje. ł ł

Radna Danuta  Putrycz – cz onek  Komisjił
My l , e  nam si  nale   pewne  wyja nienia, dlatego  proponuj , aby temat  ten wnieś ę ż ę żą ś ę ść 
ponownie  na   nast pne  posiedzenie  Komisji  i  za yczy   szczegó owych  informacji  odę ż ć ł  
Wydzia u Programów  Rozwojowych – o co wnioskuj . ł ę

Pani Maria  Wojnarowska – Wydzia   Finansowył
Ja  oczywi cie przeka  te uwagi  Dyrektorowi Wydzia u  Programów  Rozwojowych i ebyś żę ł ż  
si  przygotowali na nast pne posiedzenie  Komisji.. ę ę

Radny  Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisji ę ą
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W zwi zku z  tym, e nie uzyskali my  pe nych  informacji  dotycz cych rodków, któreą ż ś ł ą ś  
by y przeznaczone   na   opracowania  studialne, ekspertyzy dla przysz ych inwestycji, Radał ł  
D. Putrycz  zawnioskowa ał ,  aby projekt  uchwa y w sprawie  zmiany uchwa y w sprawie  ,ł ł  
uchwalenia bud etu miasta Gda ska  na rok 2005 (druk nr  1611) opiniowa   na najbli szymż ń ć ż  
posiedzeniu Komisji, tj. 27 wrze nia 2005r.ś
Kto z Pa stwa  Radnych jest  za  takim wnioskiem?   ń Za 1 g os, przy 1 g osie  przeciwnym i 2ł ł  
g osach  wstrzymuj cych .ł ą   Powy sze g osowanie nie rozstrzygn o kwestii.ż ł ęł
 Zobowi zuj  si , e  na nast pne  posiedzenie  zaprosz   Pana Dyrektora  Rudzi skiego, abyą ę ę ż ę ę ń  
wyja ni  nurtuj ce nas  problemy. ś ł ą
Je eli nie ma wi cej  uwag , pyta   to przyst pujemy  do opiniowania  druku nr  1611.ż ę ń ę
Kto   z  pa stw  a  Radnych  jest  za  pozytywnym  zaopiniowanie  zmian  w  bud ecie  ,ń ż  
zaproponowanych w  druku nr 1611?
 

Opinia:
Komisja  -  3 g osami za, przy  1 g osie  wstrzymuj cym si  -ł ł ą ę   pozytywnie  zaopiniowa ał  
przedmiotowy  projekt  uchwa y.ł
Opinia Nr  93-18/146/05  stanowi za cznik nr 8  do protoko u.łą ł

PUNKT   3
Opiniowanie projektu uchwa y w sprawie wyra enia woli obj cia przez Gminł ż ę ę 
Miasta  Gda ska   udzia ów  w  podwy szonym   kapitale  zak adowymń ł ż ł  
Gda skiego  Przedsi biorstwa  Energetyki  Cieplnej  Spó ki  z  ograniczonń ę ł ą 
odpowiedzialno ci   z siedzib   w Gda sku – ś ą ą ń druk nr 1597.

Przedmiotowy  projekt   uchwa ,  ł stanowi cy   za cznik  nr 9  do  niniejszego   protoko u,ą łą ł  
omówi a ł Pani  Iwona Bierut – Zast pca  Dyrektora  Wydzia u  Skarbu .ę ł

 Komisja  po krótkich  dodatkowych  wyja nieniach, nie zg aszaj c  uwag przyst pi a  doś ł ą ą ł  
g osowania.ł

Opinia:
Komisja,  jednog o nie    -  ł ś 4 g osami  za -  ł   pozytywnie  zaopiniowa a  przedmiotowył  
projekt  uchwa y.ł
Opinia Nr  93-18/147/05  stanowi za cznik nr 10 do protoko u.łą ł

PUNKT   4
Opiniowanie projektu  uchwa y w sprawie  wyra enia woli obj cia udzia ów  wł ż ę ł  
podwy szonym  kapitale   zak adowym  jednoosobowej  spó ki  Gminy  Miastaż ł ł  
Gda ska   dzia aj cej  pod  firma   Gda skie  Towarzystwo  Budownictwań ł ą ń  
Spo ecznego Spó ka z ograniczon   odpowiedzialno ci   z siedziba w  Gda skuł ł ą ś ą ń  
- druk nr 1609.

Przedmiotowy  projekt  uchwa ,  ł stanowi cy   za cznik nr 11  do niniejszego  protoko u,ą łą ł  
omówi a ł Pani  Iwona Bierut – Zast pca  Dyrektora  Wydzia u  Skarbu .ę ł
Powiedzia a mi dzy  innymi:ł ę
Celem   tej  uchwa y  jest  wniesienie  do tej spó ki  gruntów rozwojowych -  wymienionych  wł ł  
projekcie  uchwa y. GTBS ma  zamiar na tych  gruntach  wybudowa  na  przestrzeni  lat 2005-ł ć  
2009, 10 budynków  z ok.  350 mieszkaniami. Nieruchomo ci  wyartyku owane  w projekcieś ł  
uchwa y  stanowi  warto   3.722 tys. z .  Spó ka  dalej  b dzie   100%  spó k   gminy.ł ą ść ł ł ę ł ą  
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Spó ka realizuje  swoje zadania i dalej  je  kontynuuje. Okazuje si , e  zainteresowania ichł ę ż  
mieszkaniami – tak z listy miejskiej jak  i  samych    mieszka ców Gda ska , jest olbrzymie,ń ń  
wr cz  wytwarza  si   kolejka, która  pozwala  Spó ce  swobodnie  budowa  mieszkania, któreę ę ł ć  
znajduj   ch tnych do zamieszkania. ą ę

Radna  Danuta  Putrycz – cz onek Komisji ł
Czy GTBS  buduje   mo liwie jak najtaniej z punktu  widzenia  eksploatacji, bo jak wiemyż  
jego pierwsze  bloki mieszkalne  nie  by y  udane, szczególnie  z tytu u  ogrzewania energił ł ą 
elektryczn , co  spowodowa o, e   te  budynki  w eksploatacji s  bardzo   drogie.ą ł ż ą
Czy  GTBS równie    buduje   mieszkania, maj c na uwadze   wyposa enie je  w balkony.ż ą ż
Czy GTBS  buduje  mieszkania  dla  osób nie tylko z listy miejskiej ale   równie  z 30%ż  
wk adem   i jaki  to stanowi  procent wszystkich  oddawanych mieszka .ł ń

Pani  Iwona Bierut – Zast pca  Dyrektora  Wydzia u  Skarbu ę ł
Rzeczywi cie  pierwsze  budynki,  które   by y   budowane  przy  ul.  Jeleniogórskiej   by yś ł ł  
ogrzewane   energi    elektryczn , co oczywi cie  ulega  zmianie, bo pozosta e  budynki są ą ś ł ą 
pod czone  do sieci    miejskiej, czyli s  ogrzewane   przez GPEC.łą ą
Balkony – pierwsze  budynki by y bez  balkonów, natomiast  kolejne  budowane  budynki sł ą 
ju   budynkami z balkonami, s  budynkami, w których znajduj  si  lokale  u ytkowe.ż ą ą ę ż
Je li chodzi o partycypacj , to poza mieszka cami z listy  Urz du Miejskiego,  jest  bardzoś ę ń ę  
du e  zainteresowanie partycypantami zewn trznymi, ale w tej chwili nie potrafi  powiedzież ę ę ć 
jaki   to udzia  procentowy, ale na pewno mniejszy. ł

Radna  Danuta  Putrycz – cz onek Komisji ł
Czy te budynki s   wyposa one   w odr bne liczniki rozliczania   ró nego  rodzaju mediów.ą ż ę ż  
Jest   to bardzo istotne, e   w dobie  XXI wieku   i  w TBS-ach    taki system rozliczeż ń 
powinien zaistnie . ć

Pani  Iwona Bierut – Zast pca  Dyrektora  Wydzia u  Skarbu ę ł
Nie potrafi  w tej  chwili  na  to odpowiedzie  i je eli pani Radna  nie ma nic  przeciwkoę ć ż  
temu,  aby  jej   tej   informacji   udzieli a   pó niej.  Na   pewno wiem,  e  tak jest  w TBSł ź ż  
„Mot awa”, ale  czy w  GTBS-ie   to  musz   takiej informacji zasi gn . ł ę ę ąć

Radna  Danuta  Putrycz – cz onek Komisji ł
Moje  pytanie nie ma na celu  uzyskanie  tylko  odpowiedzi, ale my l , e  gmina  powinnaś ę ż  
wymaga  tego, eby w takim  kierunku sz a. ć ż ł

Radny  Tadeusz M kal  - przewodnicz cy Komisjię ą
Lokalizacja na ul. Falck Polonusa  od paru  dobrych lat  by a  rezerwowana pod  budownictwoł  
komunalne.  Nie  wiem  co  si  sta o,  e  zmienili my   zdanie  w  tej  kwestii   i  teren  tenę ł ż ś  
przekazujemy  do GTBS-u. Nie by oby  to tak niepokoj ce, gdyby GTBS nie psu   rynku.ł ą ł  
Komisja  ju  wielokrotnie  postulowa a i zg asza a, aby GTBS odst pi   od  komercyjnegoż ł ł ł ą ł  
dzia ania  na  maj tki   gminy.   Czyli  maj  by   to mieszkania  przeznaczone   dla   ludził ą ą ć  
mieszkaj cych w zasobach  komunalnych. ą

Pani  Iwona Bierut – Zast pca  Dyrektora  Wydzia u  Skarbu ę ł
Mieszkania  komunalne maj  nieco  ni szy  czynsz i ma to generalnie  wp yw na mo liwoą ż ł ż ść 
p atno ci przez  mieszka ców  zamieszkuj cych zasoby komunalne.. Mieszkania w  TBS-ieł ś ń ą  
s  dla  ludzi, których nie  sta   na  zakup mieszkania na wolnym rynku, ale  s   o niecoą ć ą  
wy szym standardzie  ni  mieszkania  komunalne.  Z za o enia  wiem, e polityka  Panaż ż ł ż ż  
Prezydenta  Lewny  jest   taka,  e  mieszkania  komunalne –  nawet   przysz e,  które  majż ł ą 
powstawa  nie  maj  by  mieszkaniami   docelowymi,  tylko   maj  by  mieszkaniamić ą ć ą ć  
przej ciowymi po to, aby   zwalnia  je dla osób  s abiej uposa onych. ś ć ł ż

Radny  Tadeusz M kal  - przewodnicz cy Komisjię ą
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Podobno jest  200 osób  ch tnych  na   mieszkania  w GTBS-ie z  zasobów  z  zasobówę  
komunalnych. 
Nie mo e  by  tak, e na rynku pojawia si  podmiot, który eruje  na maj tku  gminnym iż ć ż ę ż ą  
przeznacza  to na komercj . ę

Pani  Iwona Bierut – Zast pca  Dyrektora  Wydzia u  Skarbu ę ł
Tutaj nie mo na  mówi   o komercji, bo  mieszkanie  to jest  na najem. Budowanie  wi cejż ć ę  
mieszka   pozwala  Spó ce  wypracowywa   zysk i nie koniecznie   zysk  na   papierze, któryń ł ć  
powstaje  jak gdyby z umorze   cz ci  kredytów z Banku  Gospodarstwa Krajowego i któryń ęś  
jest tzw. zyskiem papierowym.  Spó ka wypracowuje  tylko lekki  zysk, który  pozwala Spó ceł ł  
utrzymywa   si  i  nie  wykazywa   straty  ,  dzi ki  czemu   maj tek   gminy   w  postacić ę ć ę ą  
udzia ów  ma te   swoj   okre lon   warto . Gdyby  Spó ka  nie mia a okre lonej ilo cił ż ą ś ą ść ł ł ś ś  
mieszka , nigdy  nie dopracowa aby si   mo liwo ci  utrzymania si , generowa aby straty,ń ł ę ż ś ę ł  
na  co równie   nie mo emy  pozwoli , bo po  to powsta  podmiot  prawa  handlowego, ebyż ż ć ł ż  
generowa  chocia  minimalny zysk, ale nigdy nie straty. Aby mog a  pracowa   na siebieć ż ł ć  
musi  mie  odpowiednio wielki maj tek. Sama  lista miejska nie jest   w stanie zaspokoić ą ć 
zapotrzebowania.   

Radna  Danuta  Putrycz – cz onek Komisji ł
Ja my l , e  warto  by oby w porz dku obrad   naszej  Komisji uj    te problematyki zś ę ż ł ą ąć  
uwagi na to, e   je eli  chodzi GTBS  to jest  do  niego  troch  zastrze e  –  mieszka cyż ż ę ż ń ń  
zg aszaj   uwagi. Po drugie – powinni my  si  dowiedzie  wreszcie i mie   liczy, analizy ileł ą ś ę ć ć  
osób  oczekuje  na  li cie   miejskiej  na   mieszkania  w  zasobach  GTBS-u,  a  ile   zostajeś  
mieszka , które  mo na  odst pi   za 30%  wp aty, ale równie  mieszka com Gda ska. ń ż ą ć ł ż ń ń
Dlatego   warto   by oby   w  szerszym  gronie,  przy  udziale   Pana  Prezydenta   Lewny  ił  
przedstawiciela   GTBS-u, eby  te  kwestie omówi   bardziej szczegó owo. ż ć ł

Radny  Tadeusz M kal  - przewodnicz cy Komisjię ą
Komisja  ju   drug   kadencj     sygnalizuje  i wzywa Prezydenta i by   mo e  powinni myż ą ę ć ż ś  
wyst pi   ostrzej, aby nie psu   rynku, poprzez tolerowanie takiej  dzia alno ci GTBS-u. Jestą ć ł ł ś  
to spó ka, która    wyposa ona w grunty  gminy, jest  dofinansowana  jeszcze  gotówk  i jejł ż ą  
zadaniem jest zaspokajanie zbiorowych  ludzi, znajduj cych si  w zasobach  komunalnych.ą ę  
Natomiast  od  komercji  s  w tym mie cie  prywatne  TBS-y, które  nie korzystaj    z takichą ś ą  
preferencji  jak GTBS i daj  sobie  rad   na rynku.  Niech  prywatne TBS-y   buduj  dla  tych,ą ę ą  
których sta   na   partycypacj  w  30%, a GTBS niech  buduje dla tych, od  których da sić ę żą ę  
tylko  10%.

Radna Ma gorzata Chmiel – cz onek Komisjił ł
Jak  najbardziej popieram pana Przewodnicz cego,  ale o ile  ja  wiem, to  do tej pory  by aą ł  
taka  sytuacja, e  z  naszych  miejskich  list nie by o  wystarczaj cej  liczy  osób, które  byż ł ą  
zape ni y  budowane  przez GTBS mieszkania. St d  wzi a  si  propozycj ,  aby reszt   tychł ł ą ęł ę ą ę  
mieszka   sprzedawa   ludziom z  zewn trz,  oczywi cie  po  wp acie   30%. Je eli  terazń ć ą ś ł ż  
zwi kszy a   si   liczba  ch tnych z listy  miejskiej,  to oczywi cie    nale y  w pierwszeję ł ę ę ś ż  
kolejno ci zabezpiecza   im mieszkania. ś ć

Pani  Iwona Bierut – Zast pca  Dyrektora  Wydzia u  Skarbu ę ł
Je eli Spó ka oddaje mieszkanie  do zasiedlenia, to w pierwszej kolejno ci  bezwzgl dnie, coż ł ś ę  
jest zapisane  w umowie, wyst puje  do Wydzia u  Gospodarki Komunalnej  i stamt d  maę ł ą  
nabór  mieszka ców  do tego  bloku. W momencie, kiedy zostaj  wolne  lokale,  to dopieroń ą  
wówczas  s  one  kierowane ewentualnie na rynek. ą
Jestem  troch   zaskoczona  Pa stwa   wypowiedziami  i  pozwol   sobie  to sprawdzi ,ę ń ę ć  
chocia   mam informacje  od  pani  Dyrektor   Majewskiej,  e   wszyscy   ch tni   z  listyż ż ę  
miejskiej   na   mieszkanie z GTBS-u   je otrzymuj . ą

Radna Ma gorzata Chmiel – cz onek Komisjił ł
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Dlaczego  spó ka  mia aby by   bardziej  zainteresowana    lud mi z zewn trz ni   z listył ł ć ź ą ż  
miejskiej,  bo i  tak otrzymuje   te same  pieni dze.  My l ,  e    mo e  by   tylko  jednaą ś ę ż ż ć  
przyczyna, a mianowicie, to e   ludzie z  zewn trz   p ac    regularnie  czynsz, bo zapewneż ą ł ą  
jest  to troch  bardziej zamo na  grupa  ludzi.      ę ż

Pani  Iwona Bierut – Zast pca  Dyrektora  Wydzia u  Skarbu ę ł
Nie. Warunki  finansowe  s   okre lone   i Spó ka, je li  idzie  o ci galno , to  nie  ma z tymą ś ł ś ś ą ść  
wi kszych problemów. Spó ce  jest  oboj tne, czy  te 30 % p aci  gmina  czy partycypantę ł ę ł

Radny  Tadeusz M kal  - przewodnicz cy Komisjię ą
Do nas  radnych   przychodz   na dy ury ludzie, którzy  si   skar , e  nie  mog   si  dostaą ż ę żą ż ą ę ć 
na listy  mieszka  z GTBS-ów. Wina  le y zarówno w  Wydziale Gospodarki Komunalnej jakń ż  
i  w GTBS-ie.

Radny  Marek  Bumblis  - cz onek Komisjił
Czy jest z definiowana  grupa  mieszka ców  Gda ska,  do której  jest kierowana  ofertań ń  
GTBS-u?  Jak  du a  jest  to  grupa  ludzi?ż

Pani  Iwona Bierut – Zast pca  Dyrektora  Wydzia u  Skarbu ę ł
Nie mam takiej  wiedzy, jest  pytanie  do  Wydzia u  Gospodarki Komunalnej. ł

Radna  Danuta  Putrycz – cz onek Komisjił
Je eli  zostanie   wyczerpana   lista  miejska  i   zostanie  je eli  cz   do   zasiedlenia.ż ż ęść  
Oczywi cie, s   troch  bardziej zamo ni mieszka cy, którzy te  chcieliby  te  mieszka  wś ą ę ż ń ż ż ć  
swoim w asnym mieszkaniu, ale nie sta   ich  na  zakup mieszkania  na  wolnym  rynku, aleł ć  
ch tnie   zdecydowaliby si  na  mieszkanie w GTBS-ie  za  30  procent. Czy  to s  nasię ę ą  
mieszka cy, czy  mieszka cy  nap ywowo ? Warto,  aby informacji  do naszym mieszka cówń ń ł ń  
by a  nieco inna, a nie tylko  zbywaj ca, nie pozwalaj ca   z o y    wniosku, jak  kto   mał ą ą ł ż ć ś  
ciut  wy sze   dochody  ni   przewiduje ustawa.  Pytam  dlaczego?  Mo na  to  rozwi za , ależ ż ż ą ć  
trzeba chcie  i stworzy   taki system , takie  regu y, które  pozwol   na to. ć ć ł ą

Pani  Iwona Bierut – Zast pca  Dyrektora  Wydzia u  Skarbu ę ł
Dochody  nie  mog    by   wy sze,  bo ustawa  narzuca  próg. A  wynika  to z  tego, eą ć ż ż  
kredyty  z Banku  Gospodarstwa Krajowego s  kredytami preferencyjnymi. W tym wzgl dzieą ę  
jest   re im i  dlatego  Spó ka  ma   obowi zek, co roku i  uzyskiwania  od mieszka cówż ł ą ń  
zasobu  TBS-owskiego  informacji o dochodach.  Potrzeby  mieszka ców  Gda ska, ch tnychń ń ę  
do zasiedlenia  mieszka   TBS-owskich  s  zaspokojone i takie  jest  d enie  Prezydenta  i  toń ą ąż  
jest  realizowane. 

Radny  Tadeusz M kal  - przewodnicz cy Komisjię ą
To nie jest problem Prezydenta, eby    zaspokoi  potrzeby, bo on nie jest developerem aniż ć  
dobrym wujkiem, eby ka dej  rodzinie w Gda sku zapewnia   mieszkanie.   My mamyż ż ń ć  
problemy z 36  tysi cami mieszka  i mieszka cami  tych mieszka .  Miasto  wycofuje  sią ń ń ń ę 
jako  ta  osoba  prawna, która  buduje mieszkania.  Czyli  to  dzia anie  Spó ki  jest przeciwneł ł  
niezgodne  z polityk . To nie jest  tak, e  miasto poprzez swoje  grunty  b dzie  finansowa oą ż ę ł  
budow   mieszka   dla ka dego, kto  chce   dosta  mieszkanie. ę ń ż ć

Radna Ma gorzata Chmiel – cz onek Komisjił ł
Ale  ustawa mówi, e  gmina ma  obowi zek  stworzy  warunki, aby  obywatel móg   tż ą ć ł ę 
potrzeb   zaspokoi . ę ć

Radny  Tadeusz M kal  - przewodnicz cy Komisjię ą
Budujemy  infrastruktur , udost pniamy  grunty.ę ę

Na   tym  Komisja   zako czy a   dyskusj  w   tym  temacie,  po  czym  przyst piono   doń ł ę ą  
g osowania.ł
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Opinia:
Komisja – 2 g osami za, przy  3 glosach wstrzymuj cych  si  -ł ą ę   pozytywnie zaopiniowa ał  
przedmiotowy  projekt  uchwa y.ł
Opinia Nr  93-18/148/05 ,   stanowi za cznik  nr 12  do  niniejszego protoko u.  łą ł  

PUNKT  5
Opiniowanie  projektu   uchwa y  w  sprawie   zawarcia  Porozumieniał  
Mi dzygminnego  pomi dzy  Miastem Gda sk i  Gmin  Kolbudy w sprawieę ę ń ą  
przyjmowania  odpadów komunalnych  z  terenu  Gminy  Kolbudy  na  gda skień  
sk adowisko odpadów w Gda sku – Szadó kach  - ł ń ł druk nr 1603

Projekt  uchwa y  omówi a ł ł Pani Maria  Skoroszewska – Wydzia  Gospodarki Komunalnej.ł
Powiedzia a mi dzy innymi:ł ę
Ilo   odpadów   dotycz ca  Gminy   Kolbudy  to 4 tys.  to, tj. ok. 2  % ca o ci  odpadów.ść ą ł ś  
Gmina Gda sk  zobowi zuje si   do   przyjmowania   tych  odpadów  zgodnie z ustalonymń ą ę  
cennikiem   dla wysypiska Szadó ki.   Na Gminie Kolbudy spoczywaj  okre lone obowi zki,ł ą ś ą  
mi dzy innymi  rozpocz cie  systemu selektywnej zbiórki odpadów i sk adanie  okre lonychę ę ł ś  
sprawozda   Gminie  Gda sk  w   tym  zakresie,  czyli  z  ilo ci  ,  rodzaju  przyjmowanychń ń ś  
odpadów. 
Porozumienie jest  zawarte na okres  10 lat.   Ilo    odpadów  przyjmowana  z Kolbud  jestść  
uj ta   w  tym  przedsi wzi ciu   zwi zanym  z  modernizacj    gospodarki  odpadamię ę ę ą ą  
komunalnymi,  czyli z  tym, na które  Zak ad  Utylizacji ma otrzyma   dofinansowanie  zł ć  
Funduszu Spójno ci. ś

Komisja   nie   zg osi a  uwag  do zaprezentowanego  projektu    uchwa y   i  bez  dyskusjił ł ł  
przyst pi a do opiniowania.ą ł

Opinia:
Komisja, jednog o nie  –ł ś  4 g osami za -   ł   pozytywnie zaopiniowa a   przedmiotowył  
projekt  uchwa y.ł
Opinia Nr  93-18/149/05 ,   stanowi za cznik  nr 13  do  niniejszego protoko u.  łą ł  

PUNKT  6
Opiniowanie  projektu  uchwa y    ł w sprawie zatwierdzenia tre ci Aneksu doś  
porozumienia  mi dzygminnego z dnia 31 grudnia 1998r. na przyjmowanie doę  
oczyszczania cieków z terenu Gminy Miasta Sopot do Gminy Miasta  Gda skaś ń  
w  ramach  istniej cych  po cze  sieci  kanalizacyjnej  zawartego  pomi dzyą łą ń ę  
Gmin  Miasta Gda ska i Gmin  Miasta Sopotu  - ą ń ą druk nr 1606

Projekt  uchwa y  omówi a ł ł Pani Maria  Skoroszewska – Wydzia  Gospodarki Komunalnej.ł
Powiedzia a mi dzy innymi:ł ę
Jest  aneks  do zawartego  w roku 1998   porozumienia komunalnego z Gmin   Sopot By yą ł  
dwa porozumienia w zakresie  dostawy  wody  i odprowadzenia  cieków. Dostawa wody,ś  
czyli  zakup przez  gmin   Gda sk okre lonej ilo ci  wody i równie  przyjmowania cieków. ę ń ś ś ż ś
W zawartych porozumieniach  by y  okre lone zasady przyjmowania cieków mi dzy innymił ś ś ę  
by a  okre lona   zasada   w jaki sposób b dzie  kalkulowana op ata  za  wprowadzone cieki.ł ś ę ł ś  
Jednocze nie  by o zobowi zanie  gminy  Sopot  do  partycypowania w kosztach  budowyś ł ą  
oczyszczalni   Wschód.   Poniewa  w  2005  r,   zmieni a   si   sytuacja   w  zakresież ł ę  
infrastruktury, czyli  infrastruktura, której   do tej pory  by o miasto  Gda sk,  aportem zosta ał ń ł  
przekazana  do Spó ki  GIWK , zasz a  konieczno  uregulowania tych spraw. Do  roku 2004ł ł ść  
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gminy  rozlicza y   si  mi dzy  sob   z  tytu u   amortyzacji,  to od  2006   nast pi  juł ę ę ą ł ą ż  
rozliczenie si  pomi dzy  operatorami a w a cicielami, co oznacza, e mieszkaniec Sopotuę ę ł ś ż  
b dzie p aci   ju   ca kowit  odp atno  z tytu u cieków. ę ł ł ż ł ą ł ść ł ś

Komisja po krótkich  dodatkowych wyja nieniach , nie zg aszaj c  uwag   przyst pi a  doś ł ą ą ł  
g osowania.ł

Komisja, jednog o nie  –ł ś  4 g osami za -   ł   pozytywnie zaopiniowa a   przedmiotowył  
projekt  uchwa y.ł
Opinia Nr  93-18/150/05 ,   stanowi za cznik  nr 14  do  niniejszego protoko u.  łą ł  

PUNKT  7
Opiniowanie projektu uchwa y o przyst pieniu  do sporz dzenia  miejscowegoł ą ą  
planu  zagospodarowania  przestrzennego  Wyspy  Spichrzów  rejon  ulicy 
Chmielnej ulicy Pszennej w mie cie  Gda sku  -  ś ń druk nr 1601.

Radny Tadeusz M kal  - przewodnicz cy  Komisji  ę ą
Przyst pujemy  teraz  do cz ci  urbanistycznej, Witamy   przedstawicieli i Biura  Rozwojuę ęś  
Gda ska,  ale   równie   Pana  Micha a    Targowskiego –  Dyrektora  Miejskiego Ogroduń ż ł  
Zoologicznego „Wybrze e” oraz  projektantów  z firmy Alter-Polis.ż
Zaczynamy od  druku nr 1601 – przyst pienie  do  sporz dzania planu. ą ą

Przedmiotowy projekt  uchwa y  omówi   ł ł Pan Marek Piskorski – Dyrektor Biura  Rozwoju 
Gda ska ,ń
Powiedzia   mi dzy innymi:ł ę
Ta  zmiana    planu  ma    bardzo  ograniczon  intencj ,  aczkolwiek  ona   dotyka    planuą ę  
obowi zuj cego  po udniowej cz ci Wyspy Spichrzów i Starego  Przedmie cia. Tak nazywaą ą ł ęś ś  
si   plan sporz dzany  pod  rz dami ustawy  z1994r. Obecnie jest    ju   nowa ustawa ię ą ą ż  
przyst pujemy  do  zmiany planu   z pe nym zakresem ustale . Natomiast intencja istotn   dlaę ł ń ą  
tego przyst pienia  jest  zniesienie przepisu nakazuj cego  sporz dzenie  zagospodarowaniaą ą ą  
przy pomocy  jednego pozwolenia na budow . W tym przypadku  chodzi o  wyodr bnienieę ę  
mo liwo ci   realizacji   parkingu, niezale nie od   zagospodarowania  pozosta ych  cz ciż ś ż ł ęś  
tego  terenu. 
 Zmiana planu ma na celu umo liwienie elastyczno ci  mo liwo ci inwestycyjnych, a wi cż ś ż ś ę  
realizacji  pewnych elementów  zagospodarowania  terenu, czyli   zniesienie  konieczno ciś  
integralnego zagospodarowania  ca ego  tego terenu.ł

Komisja  po krótkich  dodatkowych  wyja nieniach , nie zg aszaj c  uwag  przyst pi a  doś ł ą ą ł  
g osowania.ł
  
Komisja, jednog o nie  –ł ś  4 g osami za -   ł   pozytywnie zaopiniowa a   przedmiotowył  
projekt  uchwa y.ł
Opinia Nr  93-18/151/05 ,   stanowi za cznik  nr 15  do  niniejszego protoko u.  łą ł  

PUNKT   8
Opiniowanie projektu  uchwa y  w sprawie uchwalenia mpzp. rejonu Miejskiegoł  
Ogrodu Zoologicznego „Wybrze e” w mie cie  Gda sku  -  ż ś ń druk nr 1602.

Pan Marek Piskorski – Dyrektor Biura  Rozwoju Gda ska ń
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Je li Komisja  pozwoli, to proponowa bym ,  aby  przedstawiciele  ZOO najpierw  zaj liś ł ę  
g os i przedstawili   koncepcje zagospodarowania Ogrodu .ł

Pan Micha  Targowski  - Dyrektor  MOZWł
Rzecz  dla nas  priorytetow   jest  uchwalenie tego planu i  to z kilku powodów. Po pierwsze:ą ą  
kiedy  dwa   dni  temu  zako czyli my   jaki  etap   inwestycyjny   na  terenie     Ogroduń ś ś  
Zoologicznego, czyli oddali my  do u ytku  nowe pawilony  dla ma p, to jest dla nas  pewnymś ż ł  
wyzwanie, aby realizowa    dalsze  inwestycje, które  s  zapisane w WPI  i które   zapewniać ą  
naszemu  Ogrodowi   utrzymanie pewnego  poziomu, standardu.  Prosz   pami ta , e wę ę ć ż  
ubieg ych latach, chc c  utrzyma  si    w pewnej  hierarchii    ogrodów  zoologicznych –ł ą ć ę  
jeste my cz onkami  Europejskiego Stowarzyszenia  Ogrodów Zoologicznych – musieli my,ś ł ś  
z powodu  z ych  warunków  a nawet  fatalnych warunków  odda  kilka  gatunków  zwierz t,ł ć ą  
których nie mo na eksponowa   w klatkach.  A wi c  lwy, nied wiedzie, tygrys – zwierz ta,ż ć ę ź ę  
wydawa oby si  priorytetowe.  W tym planie na  nowych terenach, które  by mo na  nazwa ,ł ę ż ć  
w ramach partii  wej ciowej  do ogrodu  zoologicznego, ju  za trzy  lata  zgodnie  z  WPI,ś ż  
jeste my   w stanie realizowa    pierwsze zadanie  inwestycyjne, czyli budow   wybiegu  iś ć ę  
pawilonu  dla lwów na terenie  blisko dwu hektarowyma  a  w przysz ym roku  rozpocz cieł ę  
prac   projektowych  pod  budow  pawilonu  dla  yraf.    Zgodnie  z  ustawa  o ochronieę ż  
przyrody  dotycz ca   ogrodów  zoologicznych, to ogrody te s   instytucj , któr   Miastoą ą ą ą  
chroni, je li  ju   taki  ogród  posiada i nale y  zapewni   ogrodowi  mo liwo ci  rozwojoweś ż ż ć ż ś  
zgodnie  z jego  przeznaczeniem  i jego  charakterem, który  ma  ogród  wpisany w statucie. 
Ten  plan miejscowy zapewnia  taki rozwój   ogrodu, który  jest  nie tylko  zgodny  z  tą 
tendencj , jaka panuje  w Europie w ramach  chocia by  w ramach  naszego Stowarzyszenia.  ą ż

Pan Marek Nakonieczny   -   projektant  koncepcji   zagospodarowania  MOZW   na 
wst pnie  omówi , pokazuj c  na  rysunku  planu granice i  uk ad  ogrodu..ę ł ą ł
Dalej  powiedzia  mi dzy innym:ł ę
Obecne  wej cie  do  Ogrodu znajduje  si  w samym  centrum ogrodu. ś ę
Nowe  tereny  rozwojowe, to tereny tzw.  partii wej ciowej  od zawsze  rezerwowane  podś  
rozwój  Ogrodu.   yrafiarnia  powstanie   w  tym  miejscu  /Ż pokazano  na   planie/  i  b dzieę  
przylega   do wybiegów, które  zosta y   wykonane ju  ponad  20 lat  temu  z  my l   oć ł ż ś ą  

yrafach.  Pomieszczenia dla  lwów przewidziane s  visa vis obecnie   istniej cego parkinguż ą ą  
terenowego w  starym wirowisku -  w ca o ci  to wirowisko, zarówno   z cz ci  otwartaż ł ś ż ęś ą  
jak i z cz ci  zalesion  ma by    przeznaczone  dla lwów.  Wykorzystujemy istniej caęś ą ą ć ą  
wokó  niego drog  a  ogrodzenie b dzie ogrodzeniem siatkowym,  ukrytym  poni ej trasył ę ę ż  
zwiedzania. A wi c  b dzie  si  sk ada o  z pawilonu, wielkiego  wybiegu ekspozycyjnegoę ę ę ł ł  
oraz   ca kiem  du ego  wybiegu  hodowlanego. ł ż
S onie b d  musia y  zmieni  swoj  dotychczasow  lokalizacj , poniewa    obecne   wymogił ę ą ł ć ą ą ę ż  
stawiane przez   Uni   Europejsk  i  nasze    polskie prawo dla  hodowli s oni  s  bardzoę ą ł ą  
wysokie.  Pierwszy  krok  w Polsce  w tym zakresie  zrobi a Warszawa i ma jedyny w Polsceł  
pawilon dla s oni, który odpowiada  wymogom Unii Europejskiej. ł
Drugi   krok   zrobi  Pozna  robi c   pi kny  projekt   na    ok.  7-8  s oni.  Rzeczł ń ą ę ł ą 
charakterystyczn   tych projektów i zamierze   inwestycyjnych jest  to, e   s oniarnia  jestą ń ż ł  
najwi kszym i najdro szym obiektem w ogrodzie. Je eli chcemy mie   w naszym ogrodzieę ż ż ć  
s onie, to przyjdzie moment,  e b dziemy musieli  wyda   na  to pieni dze.  Poniewa   jestł ż ę ć ą ż  
to  obiekt  fizycznie  du y,  w zwi zku z  tym  w analizach  krajobrazowych, sporz dzonychż ą ą  
dla partii wej ciowych  wybór pad  na  to miejsce,  gdzie w tej chwili jest parking  terenowy.ś ł  
A  to z  tego wzgl du, e w  uk adzie krajobrazowym jest  tam takie przew enie  i on się ż ł ęż ę 
wpisuje  w krajobraz. Gdyby my z tym obiektem  wyszli bardziej do przodu,  to on zas oni byś ł ł  
ca   perspektyw , a  ponadto  do takiego  obiektu  musz   przylega   ogromne wybiegi.łą ę ą ć  
S onie i obiekt  dla s oni w  tym momencie nie s  inwestycjami pierwszoplanowymi. ł ł ą
Pozna , jako  bardzo pr nie  dzia aj cy ogród  zoologiczny   zamierza wspó pracowa   zń ęż ł ą ł ć  
Uni  Europejsk   w zakresie  dotacji, ale  na dzie   dzisiejszy im to jeszcze nie wysz o,ą ą ń ł  
poniewa   nie  ma   takich   dotacji   celowych,  które   pozwala yby    ruszy   ogrodomż ł ć  

10



zoologicznym do przodu  w oparciu o pieni dze  unijne. Jak si  takie  dotacje  pojawi  , toą ę ą  
my b dziemy wiedzie  z czym  po nie wyst powa , na pewno z partia wej ciow  ę ć ę ć ś ą
Je eli   mówimy  o  rozwoju  ogrodu ,  to  ten rozwój nie  jest  zapisany   wprost   w planież  
miejscowym, ale  sytuacja by a odwrotna, bo  najpierw  Ogród w latach 2000-2002  opracował ł 
strategi   rozwoju,. W tym momencie  straci  wa no   plan  ogólny  Gda ska, który  ca yę ł ż ść ń ł  
ten obszar rezerwowa  pod   rozwój  Ogrodu Zoologicznego i aby móc  inwestowa   na tymł ć  
terenie, nie mie   w  tym wzgl dzie przeszkód  formalnych, Ogród  wyst pi    do Miasta  oć ę ą ł  
wszcz cie  procedury  opracowania planu miejscowe.  Jest  to pierwszy  plan dla  ogroduę  
zoologicznego w Polsce. 
Dalej mamy  najcenniejsze spo ród  wszystkich polskich   i  mo liwe, e  nawet  spo ródś ż ż ś  
europejskich  ogrodów  te  wolne, otwarte przestrzeni w kierunku Oliwy. Bior c  pod  uwag ,ą ę  

e  oliwski  ogród  jest  ogrodem  rodowiskowym naturalnym, czyli wykorzystujemy  dlaż ś  
hodowli   zwierz t  te  warunki,  które   mamy    to  jest   oczywistym,  e   na  otwartych,ą ż  
nas onecznionych,  suchych  terenach  b dziemy  hodowa   zwierz ta,  które  w   swoimł ę ć ę  
naturalnym rodowisku yj  w a nie na takich terenach.. A wi c b d  to zwierz ta  stepu iś ż ą ł ś ę ę ę ę  
sawann  afryka skich  albo  b d   to zwierz ta  stepów i   sawann  azjatyckich,  albo wń ę ą ę  
zale no ci  od  uk adu  takie i takie.  W zwi zku z tym  przewidzieli my w tej cz ci  ż ś ł ą ś ęś /  
pokazano   na   planie/    wybiegi  otwarte,  które    na  pewno  zasiedlimy  zwierz tamię  
egzotycznymi w pawilonach  dost pnych zima po to, eby  ogród  zoologiczny od  stronyę ż  
nowego  wej cia    mia   ca y  szereg  obiektów  dost pnych zim .  Jak  wiemy    obecnieś ł ł ę ą  
frekwencja  w zimie  jest mizerna.  Gdyby  powsta  a ta partia  wej ciowa  to ta cz , którał ś ęść  
zamyka   b dzie   mniej  wi cej  dzisiejsza  ma piarnia,  by aby  cz ci  intensywnieć ę ę ł ł ęś ą  
eksploatowan  zim .ą ą
Nowe    wej cie  jest   z  parkingiem,  zespo em   kas.   S  jakby  dwie  koncepcje   dla  ul.ś ł ą  
Karwi skiej.   Na pewno b dzie wewn trzna ulic   ogrodu zoologicznego, ale nie  musi  byń ę ę ą ć 
obj ta  p atno ci  ,  mog aby  by  eksterytorialna.  By aby   to   wówczas   niesamowitaę ł ś ą ł ć ł  
turystyczna  atrakcja, bo bez  wchodzenia  na teren  ogrodu zoologicznego  mo na by oby  siż ł ę 
przespacerowa   i ogl da   zwierz ta  w krajobrazie.  Co  takiego  nie ma aden  polskić ą ć ę ś ż  
ogród. Oczywi cie  ulica ta  by aby zamykana  na  noc.  ś ł
Wszystko  to powoduje  to, e  ci g  turystyczny,  który zaczyna si  gdzie  w  Jelitkowież ą ę ś  
doszed by bez obowi zku p atno ci   a   do centrum  ogrodu  i  by aby   to niew tpliwie jednał ą ł ś ż ł ą  
z  wi kszych atrakcji  turystycznych. ę
Ta koncepcja   partii   wej ciowej  nie  jest   koncepcj ,  która   narodzi a   si   obecnie.  Wś ą ł ę  
archiwach ogrodu mamy   jeszcze z lat  50-tych opracowania  i ten  uk ad koncepcji nie jestł  
przypadkowy. On zawsze  wygl da    tak  samo – zawsze  by   tam parking, wej cie  w tymą ł ł ś  
rejonie  i wybiegi  otwarte.  My  po prostu   to urealnili my,  bo wcze niejsze  opracowaniaś ś  
by y  bardziej  nie zwracaj ce  uwagi  na uwarunkowania terenowe,  finansowe . ł ą
Ta  koncepcja   partii   wej ciowej   jest  koncepcja,  która    by a  od  zarania   ogroduś ł  
zoologicznego i dlatego te tereny  uda o   si  skutecznie  przez  50 lat rezerwowa  pod  rozwójł ę ć  
ogrodu.

 Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy  Komisjię ą
Ogród  b dzie y , je eli b dzie  dost pny. A dost pno , w dniu dzisiejszym jest taka, eę ż ł ż ę ę ę ść ż  
ludzie  przyje d aj  tam samochodami  i je eli nie b d  mieli gdzie zaparkowa , to b dż ż ą ż ę ą ć ę ą 
omijali  to miejsce. 

Pan Marek Nakonieczny  -  projektant  koncepcji  zagospodarowania  MOZW  
Kiedy  powstawa  projekt  przebudowy   ul. Spacerowej, ten który  dosta    pozwolenie  nał ł  
budow ,  to my my ju  mieli koncepcj   zabudowy  partii i wej ciowej i wiedzieli my, e  wę ś ż ę ś ś ż  
tym rejonie  b dzie  musia   powsta   parking. Ca y  uk ad  skrzy owania  ul. Spacerowej  -ę ł ć ł ł ż  
uczestniczy em w naradach  ZDiZ –  by    g boko analizowany w  ró nych wariantach ił ł łę ż  
ostatecznie przyj to  dok adnie  rozwi zania, które my my  proponowali w naszej koncepcji.ę ł ą ś  
One  s  kompletne  spójne  z tym, co   by o proponowane i ta realizacja  zapewnia  noweą ł  
skrzy owanie, przebudowane  z lewoskr tem  i ze wiat ami, które najprawdopodobniej b dż ę ś ł ę ą 
wykorzystywane   w okresie   sobota  i  niedziela    a   w inne   dni mo liwe,  e  nie  b dż ż ę ą 
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potrzebne. St d  jest   centralny  zjazd  na  ulic  Ko ciersk  z  wjazdem  na parking. Takieą ę ś ą  
po o enie   tego parkingu  powoduje, e  b dzie on s u y    wszystkim Dolinom  Zespo uł ż ż ę ł ż ł ł  
Oliwskiego. Pojemno   jego  przewiduje  si   na ok.   300-400 pojazdów  osobowych i ok. 10-ść ę
15  autobusów. Zasadnicz   cz    od  ulicy  Ko cierskiej   zajmuje  obecny  budyneką ęść ś  
mieszkalny  a  przysz e  centrum obs ugi  publiczno ci.   Ogród   zoologiczny w tej  chwilił ł ś  
prowadzi   bardzo bogat   dzia alno   dydaktyczn . Przewidywali my  w naszej  koncepcji,ą ł ść ą ś  
w  tym  budynku ró nego  rodzaju   sale  spotka ,  prezentacji,  kontaktu ze  zwierz tami.ż ń ę  
Tak e, przynajmniej 1/3  tego  odcinka  od   ul. Ko cierskiej  b dzie  zajmowa o  centrumż ś ę ł  
obs ugi  publiczno ci. Dalsza  strona  to  wgl d  w poprzek  tego  obszaru  wg b a   po ul.ł ś ą łą ż  
Karwie sk .   To s  tzw. tereny  rozwojowe. Reszta   tych obszarów    to  dope nienie iń ą ą ł  
doskonalenie  tej  istniej cej struktury.  Z  du ych jeszcze obszarów  rozwojowych, które wą ż  
tej  chwili znajduj  si  jeszcze  na terenie  ogrodu zoologicznego  te    zalesione wzgórza . jestą ę  
to teren  trudny  na klasyczn  ekspozycj  zwierz t   -   teren  silnie zalesiony  o du ychą ę ą ż  
spadkach i dosy   ciemny i nie i nadaje  si  na taka klasyczna  ekspozycje   zoologiczna.ć ę  
Natomiast   jest   to  obszar   idealny   do   prowadzenia   do  tzw.   wielkpowierzchniowej 
wyspecjalizowanej  hodowli  jakiego   gatunku zwierz t ze zwierz cia le nego i najlepiejś ą ę ś  
obj tego programami ochrony. Gdyby my  mieli dzisiaj wybiera , to  najprawdopodobnieję ś ć  
przeznaczyliby my  ten  teren pod  najwi ksze  w Europie hodowli, np. tygrysów, ale nie jestś ę  
powiedziane,  e   nie  powsta by   tam o rodek innego  typu.  To wszystko jednak b dzież ł ś ę  
zale a o jaka b dzie  rola  ogrodu  oliwskiego  w  tych  mi dzynarodowych programach..ż ł ę ę  
By aby  to kolejna  nowa warto . Do tego   ogrodu trzeba  podchodzi  tak  troszeczk   jakł ść ć ę  
do    obiektu  turystycznego -  co w nim jest charakterystycznego, niepowtarzalngo, co mo naż  
zapisa    w przewodniku  i  co go b dzie  wyró nia  od  ogrodów  innych miast.  W a nieć ę ż ć ł ś  
taka  partia  wej ciowa, gdy  wchodzimy i mamy  panoram  nak adaj cych  si   na siebieś ę ł ą ę  
ró nych  zwierz t w  krajobrazie, czy np.  park  safari  dla  tygrysów. Jednocze nie jest toż ą ś  
obiekt  silmy  merytorycznie,  dydaktycznie i  wiadomo, e  czym  takim powstanie  centrumż ś  
informacji o zagro onych gatunkach.ż
Podobne  po o enie  ma  ogród  w Poznaniu  na Malcie, ale  jest    bardzo monotonne wł ż  
zakresie terenów  le nych i jest  to teren generalnie p aski.  To  co  w Oliwie  jest  naturalne,ś ł  
górki, pagórki, stawy , to  Pozna  musi stworzy  sztucznie. Ogród w Warszawie  w  ostatnichń ć  
latach  bardzo silnie si  rozwin . Podniós   swój  poziom, przebudowa   szat   ro linn ,ę ął ł ł ę ś ą  
zacz  likwidowa   ogrodzenia. Przede  wszystkim sprowadzi  kilka  grup zwierz t, którychął ć ł ą  
inne  ogrody nie maj . Ogród  w Opolu  w  wyniku  powodzi  zosta   dos ownie zmieciony  zą ł ł  
powierzchni ziemi, ale  dzi ki  bardzo  silnemu  wsparciu kapita u  niemieckiego  zrobiono zę ł  
niego  pere k .   ł ę

Pan Krzysztof  Krzemi ski  - projektant planuń
Do opracowania  przedmiotowego planu  Rada  Miasta  przyst pi a   uchwa a  z dnia  28ą ł ł  
sierpnia   2003r.   Teren  obj ty  planem   jest   ograniczony  ulica  Spacerow   od stronyę ą  
pó nocno- wschodniej, od  strony pó nocnej  to lasy  TPK, ul Ko cierska. Teren w wi kszo cił ł ś ę ś  
w jest u ytkowaniu   MOZW. Pojedyncze  dzia ki s   gminne, na których  zlokalizowana  jestż ł ą  
zabudowa mieszkaniowa – Ko cierska  2, 8  i Karwie skiej 2.ś ń
Powierzchni   opracowania   115 ha.   Je li   chodzi  o  ustalenia  planu,  to  dla   99  %  tejś  
powierzchni ustalono  jedn  stref  a mianowicie : 001 -U34 – teren  zabudowy  us ugowej zą ę ł  
zieleni  towarzysz c  z przeznaczeniem  pod  funkcj   zwi zane  z ogrodem zoologicznym.ą ą ą ę ą  
Plan  swoimi zapisami  sankcjonuje   istniej ce zagospodarowanie, tj. le niczówka  przy ul.ą ś  
Spacerowej. W planie  uwzgl dniono:ę

 uwzgl dniono   przebudow   ulicy  Spacerowej  wraz   ze  skrzy owaniem  z  ulicę ę ż ą 
Ko ciersk  i Karwie sk .ś ą ń ą

 wymogi konserwatorskie,  wyznaczone  zosta y  obiekty o ochronie  kulturowej. Takimł  
obiektem jest  budynek  przy  ul.  Ko cierskiej 8, 2, Karwi skiej 2  i  obecny  budynekś ń  
administracyjny  ZOO .
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 strefa   ochrony  ekspozycji  znajduje si   mi dzy  innymi w  „wide kach” pomi dzy ul.ę ę ł ę  
Ko ciersk  a  ul.  Karwi sk .  S  tam  równie  ograniczenia   dotycz ce  wysoko ciś ą ń ą ą ż ą ś  
zabudowy i zosta a  ona  ograniczona  do  13-tu  metrów. ł

Plan jest zgodny z  ustaleniami  „Studium...”. Plan  by  dwukrotnie  wy o ony  do publicznegoł ł ż  
wgl du – pierwsze w kwietniu br.  drugie w lipcu br. ą

 Po pierwszym wy o eniu  do planu wp yn y  uwagi od mieszka ców ulicy Ko cierskiejł ż ł ęł ń ś  
z  budynków   nr  8 , 4 i 2 oraz  od Pa stwa   Iwu  ul.  Ko cierska  1. Mieszka cy:ń ć ś ń
  wnosz   o zachowanie  funkcji mieszkaniowej na tym terenie i umo liwienie  im tamą ż  
dalszego zamieszkiwania oraz  wykupu  mieszka .ń

 sprzeciwiaj   si  przesuni ciu  ogrodu  zoologicznego  w kierunku  Oliwy,  czyli   o tą ę ę ę 
parti  wej ciow  ogrodu,ę ś ą

 protestuj  przeciwko  nie poinformowaniu  o sporz dzeniu planu ,ą ą

 zwracaj  uwagi  na nie cis o ci dotycz ce  budynku przy ul.  Ko cierskiej 8. Budyneką ś ł ś ą ś  
ten wg  nich nie jest  w zarz dzie ogrodu  zoologicznego, ale jest w zarz dzie BOM nr  12. ą ą

Ponadto  mieszka cy    ul.Ko cierskiej  1  protestuj  przeciwko  sporz dzeniu  planu   nań ś ą ą  
terenach,  które  w roku  1965  by y ich w asno ci . Tutaj chodzi o tereny   mi dzy  innymił ł ś ą ę  
partii wej ciowej, po o one  pomi dzy  ul. Karwie sk     a Ko ciersk   i  wnosz , abyś ł ż ę ń ą ś ą ą  
tereny te  zosta y  im zwrócone. ł
Po  drugim  wy o eniu   planu   do   publicznego  wgl du  wp yn o  pismo  zbiorowe  odł ż ą ł ęł  
mieszka ców Oliwy, którzy : ń

 wnosz   o utworzenie   na terenie,  pomi dzy  ul.  Ko ciersk  a  Karwie sk    obiektuą ę ś ą ń ą  
rekreacyjno  –  sportowego   ze  skay  parkiem,  polem   minigolfowym,  boiskami   do 
koszykówki  i siatkówki tak e  placem zabaw dla  m odszych dzieci,ż ł

 protestuj  przeciwko  wprowadzeniu  dodatkowych wybiegów na terenie pomi dzy ul.ą ę  
Ko cierska a Karwie sk ,ś ń ą

Ponadto  ponowne  uwagi z o yli  mieszka cy   budynku przy  ul. Ko cierskiej  8, którzy:ł ż ń ś

 daj  pozostawienia   funkcji mieszkaniowej na tym terenie oraz  umo liwienie  wykupużą ą ż  
mieszka ,ń

 zwracaj  uwag   na nie cis o ci  dotycz ce  budynku  przy  ul.   Ko cierskiej 8, je lią ę ś ł ś ą ś ś  
chodzi o instytucje nim zarz dzaj c  – zaznaczaj , e  jest  to BOM, a nie  MOZW,ą ą ą ą ż

 protestuj  równie  przeciwko   budowie  nowych  wybiegów dla zwierz t  w s siedztwieą ż ą ą  
zabudowy mieszkaniowej. 

Prezydent nie uwzgl dni  adnej z  tych uwag. ę ł ż

Pan Krzemi ski   ń omówi   uzasadnienie   ł nieuwzgl dnienia  zg oszonych uwag, które zawarteę ł  
jest  w projekcie  uchwa y –  druk  nr  1602, który  ł stanowi za cznik  nr 16łą  do niniejszego 
protoko u. ł

Znikni cie   funkcji mieszkaniowej  zwi zane  z  planami budowy  tzw. partii wej ciowej  wę ą ś  
tym  rejonie  mi dzy   ulic  Ko ciersk   i  Karwie sk   i  pozostawienie   tych  obiektówę ą ś ą ń ą  
mieszkaniowych  w znacz cy  sposób ograniczy  mo liwo ci   inwestowania  na tym terenieą ż ś  
ze strony  Ogrodu. B dzie  równie   w przysz o ci konflikty zwi zane  z zainwestowaniem,ę ż ł ś ą  
które  pojawi oby  si  w s siedztwie.  Budynek przy ul. Ko cierskiej  8 przewidywany  jestł ę ą ś  
do adaptacji  pod centrum obs ugi, Budynek przy ul. Ko cierskiej 4  b dzie   zlokalizowany  wł ś ę  
bezpo rednim   s siedztwie parkingu i ograniczy by  mo liwo ci realizacyjne tego  parkingu.ś ą ł ż ś  
Podobnie  budynek   przy  ul.  Ko cierskiej  2 –  po   przebudowie    skrzy owania   ulicyś ż  
Spacerowej z ul. Ko cierska i Karwie sk  pozostaje  on w takim trójk cie pomi dzy  tymiś ń ą ą ę  
trzema ulicami i b d  tam warunki  niesprzyjaj ce  dla tej  funkcji. Dlatego zdecydowali myę ą ą ś  
si  na  wprowadzenie  tam funkcji  zwi zane j ogrodem zoologicznym.ę ą
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Radna Ma gorzata Chmiel-  cz onek  Komisjił ł
Jestem Radn  z tego  okr gu i   w zwi zku z  tym, e  zg osili  si   do mnie  mieszka cy ul.ą ę ą ż ł ę ń  
Ko cierskiej  8,  to  chcia abym  wyja ni    kilka   spraw.  Rozumiem,  e  s   to   terenyś ł ś ć ż ą  
rozwojowe  dla ZOO, natomiast   tym ludziom nikt  tego nie u wiadomi   i  wyk adali swojeś ł ł  
w asne  pieni dze   w remont  tego  domu, z my l , e  b d   tam mieszka   do  ko ca.ł ą ś ą ż ę ą ć ń  
Okazuje si   teraz, e o niemo liwe. Prosz    przytoczy   mi  tutaj argumenty, dlaczego nieę ż ż ę ć  
mo emy  tego budynku zostawi   jako mieszkalnego.ż ć
Druga  kwestia    to  boisko Olivia -  czy  dla  tego i  poprzedniego  tematu nie mo na  byż  
wpisa   w planie, e     funkcje  te mog   istnie   do czasu  realizacji  inwestycji.  Ten klubć ż ą ć  
sportowy   ma  wiadomo ,  e   to  boisko   to  udost pniono  tylko  dzi ki  uprzejmo ciś ść ż ę ę ś  
Dyrektora Targowskiego, Gdyby  to boisko mieli   na  d u szy  okres czasu, to Klub móg był ż ł  
uzyska     jakie  pieni dze ć ś ą

Radny Janusz Kasprowicz – cz onek Komisjił
Jestem  gor cym or downikiem ZOO w Oliwie  i  mam wiadomo   tego, jak   rol   ią ę ś ść ą ę  
funkcj  t   ogród  spe nia dla  dzielnicy  i dla Gda ska  i  chcia bym, eby on nadal  się ę ł ń ł ż ę 
rozwija .ł
Mam   takie same  w tpliwo ci  jak  moja  przedmówczyni. Obejrza em te  budynki  doą ś ł ść 
dok adnie  z  zewn trz  i  wewn trz  i  stwierdzi em  rzecz  nast puj c  :  budynek  przył ą ą ł ę ą ą  
Ko cierskiej 8 jest pod  ochron    konserwatorsk . Z zewn trz  jak wi kszo   obiektówś ą ą ą ę ść  
chronionych  w Polsce  jest bardzo zaniedbany, natomiast w wewn trz  wida   wyra nie, eą ć ź ż  
mieszka cy   w o yli  we   spore   rodki.  Rozumiem,  e  osobnym  tematem   by obyń ł ż ń ś ż ł  
znalezienie  takich  rozwi za ,  które   tym  ludziom  da yby  satysfakcj ,  czyli  mówi cą ń ł ę ą  
mieszkania zast pcze.  W zasadzie  podoba mi  tutaj przedstawiona  si   koncepcja  rozwoju ię ę  
zagospodarowania  Ogrodu  i  rzeczywi cie   nie   bardzo   widzia bym  tam  funkcjś ł ę 
mieszkaniow , wi c szuka bym argumentu  takiego,  który  pozwoli by mi  stan  przed tymią ę ł ł ąć  
lud mi  i  powiedzie  im  to  w  oczy,  e   nie   jestem  z  nimi.  Natomiast  zacz o  mnieź ć ż ęł  
zastanawia , czy oni nie maj  racji z  jednego  tylko  powodu – czy fragment   ogrodu, patrz cć ą ą  
od ulicy Ko cierskiej  nie b dzie  stanowi   czego   na kszta t witryny reklamuj cy   tenś ę ł ś ł ą  
ogród, tak jak chcia by Pan, aby ten ogród  by  ogl dany  od strony ul. Karwie skiej, czyli zł ł ą ń  
góry.  Doskonale  panowie  wiecie,  e  to wej cie  od  strony ulicy   Spacerowej  przez   ul.ż ś  
Ko ciersk   jest   doj ciem  bardzo  intensywnie  u ywanym   przez  spacerowiczów,ś ą ś ż  
zmierzaj cych   do  zabytkowej  Ku ni  Wodnej,   eliwiaka,  stadnin,  itd.   i   dzisiaj   jestą ź Ż  
miejscem  bardzo niebezpiecznym.  Jest   to  teren  niezamieszka y,  nieo wietlony .  S  tamł ś ą  
raptem  te   trzy  budynki  mieszkalne,  które   nie  stanowi  zaplecza,  które  powoduje,  zeą  
wieczorem  obcy  ludzie b d  mieli odwag   tam wej , ale  chcia bym bardzo, eby  ludzieę ą ę ść ł ż  
tamt dy  chodzili. Fragmenty  dzielnic  czy  miasta  mo na  o ywia   przez  wiadomeę ż ż ć ś  
wprowadzanie, „nasadzanie”  tam ludzi  i dlatego  zastanawia em si ,  czy  tam nie by obył ę ł  
warto  utrzyma   funkcji mieszkaniowej. Ma o  tego, rozbudowa   j   o kilka  domów oć ł ć ą  
charakterze    dopasowanym  do tego miejsca.   Prosz   mnie  przekona , e  by oby  toę ć ż ł  
za o enie  bzdurne,  bo ja   rozumiem,  e  mieszkanie  wspólnie,  przez  p ot  ze  zwierz tamił ż ż ł ę  
nawet  niegro nymi, nie b dzie nale a   do przyjemno ci.ź ę ż ł ś
Powtarzam, jestem bardzo za tym, aby  ogród  si   rozwin  i eby   mia   szans  rozwijaę ął ż ł ę ć 
si  w  takich   granicach  jak   to  Panowie   nam   w  koncepcji  zaprezentowali cie..  ę ś
Panie  Dyrektorze,  jak  realn  perspektyw   czasow   widzi pan  na  realizacj   tego nowegoą ą ę ą ę  
zadania ?
Prosz  mnie jeszcze przekona , e   tam  funkcja  mieszkaniowa  jest bzdur ,  a   ulicaę ć ż ą  
Ko cierska  stanie si  kolejn   atrakcyjn  ulic   w tej strefie Oliwy.ś ę ą ą ą

Pan Marek  Piskorski  - Dyrektor Biura  Rozwoju  Gda ska ń
Na pytanie  Radnej  Chmiel  –  te   funkcje   w   oczywisty   sposób  do czasu    realizacji 
przeznaczenia,  zgodnie    z  planem  art.   35   mog   by  wykorzystywane  w  sposóbą ć  
dotychczasowy.   Nawet   bez   tego  zapisu   tak   w a nie  si  stanie.  Mieszkania   b dł ś ę ę ą 
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wykorzystywane  w   sposób   dotychczasowy   jako  mieszkania   do  czasu,  a   ogródż  
zoologiczny je  przejmie.  Oczywi cie,  niekiedy stosujemy   ustalenie  planu,  e   istniej ceś ż ą  
obiekty niebieszcz ce si   w strefie s  zgodne  z planem, ale  tutaj na taki zapis nie mo emyą ę ą ż  
si  zgodzi , poniewa   taki  zapis otwiera by  mo liwo   prywatyzacji  tych zasobów, a tegoę ć ż ł ż ść  
w a nie nie chcemy. Pytanie  fundamentalne - czy tutaj  wogóle mo e  by  mieszkaniówka.ł ś ż ć  
Odpowiem  argumentem, którego  u y  Pan Prezydent Bielawski  w rozmowie  z autoramiż ł  
uwag:   ogród zoologiczny   w  Oliwie   jest   i  mo e   by  w  tym  miejscu.  Ma  sztywnż ć ą 
lokalizacj  i nie mo emy  mówi   o przeniesieniu  jego w inne miejsce, niekolizyjne. Miastoę ż ć  
b dzie musia o  zapewni  mieszkania zamienne  tym lokatorom. My l ,  e  nie  ma tutaję ł ć ś ę ż  
manewru, co  do tego , czy t  mieszkaniówk  w  tym miejscu  rozwija , skoro mamy taką ę ć  
wa n  metropolitaln     silnie  rozwini ta  funkcj   i wymagaj c   rozbudowy.  Tak e ulicaż ą ą ę ę ą ą ż  
Ko cierska   nie  powinna  by  aktywizowana,   upi kszana  i   uatrakcyjniania   w  drodześ ć ę  
realizacji pierzei   mieszkaniowej.
A czy w   drodze  realizacji  pierzei  yrafianej lub innej ? ż

Pan Marek Nakonieczny  -  projektant  koncepcji  zagospodarowania  MOZW  
W zakresie tej   mieszkaniówki  mamy  dwa  aspekty.  Pierwszy  to ustawa  o  ochronie 
przyrody,  która  jest  jednoznaczna   teren  ogrody   zoologicznego   i  tereny   rozwojowe 
podlegaj  ochronie i  nie mog  by   pomniejszane.  Teren partii  wej ciowej  jest   terenemą ą ć ś  
wpisanym –  ostatnio ogród ten, w oparciu o t  now  ustaw  by   rejestrowany  i uzyskaę ą ę ł ł 
europejski status  europejski numer,  w a nie na tych obszarach –  cznie  136 ha obszaruł ś łą  
oliwskiego    zoo  jest  zapisane  przez   Ministerstwo,  jako  Ogród  Zoologiczny.  Jest   to 
najwi kszy   ogród  zoologiczny  w Polsce.  ę
W  momencie,  kiedy    by  formu owany    plan  miejscowy,  to   bardzo    szczegó owoł ł ł  
zastanawiali my   si  nad  zapisami  i    ustawa  mówi  jednoznacznie:  na terenie  ogroduś ę  
zoologicznego  mog  by   wy cznie   funkcje  zwi zane z  dzia alno ci   i funkcjonowaniemą ć łą ą ł ś ą  
ogrodu  zoologicznego. 
Drugi  element  to  funkcja mieszkaniowa. Nikt tych ludzi  nie  b dzie  od razu  wyrzuca . Jestę ł  
za o ony  bardzo szczegó owy  harmonogram  rozwojowy  tego obszaru. Nawet gdy znajdł ż ł ą 
si  pieni dze, to w ci gu pierwszych lat nast pi zagospodarowanie terenu  pod katem robótę ą ą ą  
ziemnych  i nasadze   zieleni. Ta ziele  musi si  osta , wzmocni  na co potrzeba ok. 2-3  lat iń ń ę ć ć  
dopiero potem mo na tam wpuszcza  zwierz ta.ż ć ę
Reasumuj c, nawet przy pomocy  rodków unijnych  jest ma o realne, aby przed rokiem 2012ą ś ł  
pojawi y  si  na  tym nowych terenie zwierz ta.  W zwi zku z  tym jest   pewien okres nał ę ę ą  
przygotowanie inwestycji zamiennych. 
Nie ma  mo liwo ci  pozostawienia  tam  funkcji mieszkaniowej   tym bardziej, e teren  jestż ś ż  
tak  warto ciowy,  e   musi  by   maksymalnie  wykorzystany   dla  potrzeb  ogroduś ż ć  
zoologicznego.  S  tutaj  dwa  aspekty:  aspekt  ewidentnej   sprzeczno ci  z   ustawa  oą ś  
zagospodarowaniu  przestrzennym,  a  drugi   aspekt   to   aspekt   tej   agresywno ciś  
mieszka ców, która  zosta a  zaprezentowana   we wnioskach.ń ł
Trzeci element to  to, e ju   w latach  50-tych  by o wiadomo, e  b dzie  to teren  ogrodu iż ż ł ż ę  
ju   wtedy miasto  kupowa o   te  tereny   i trzyma o je  dla potrzeb ogrodu. ż ł ł

Radny Janusz  Kasprowicz  - cz onek Komisjił
Ja  przyswoi em  sobie  argumenty  Dyrektora  Piskorskiego, tak samo przyswajam argumentył  
wyartyku owane przez Panów. Ale nie mówmy  o agresji  tych ludzi –  ludzie  ci mieszkajł ą 
tam od  roku  1945, na  co maj  dokumenty.  Mieszkaj   tam  bardzo  legalnie, maja  umowyą ą  
najmu,  a  s   to budynki komunalne.   Je eli   do tej   pory   nikt  im nie u wiadomi   teją ż ś ł  
konkretnej perspektywy  czasowej to, prosz  aby my  tutaj  na nich nie krzyczeli.  S   toę ś ą  
ludzie  do   ubodzy  i dlatego  do  dzisiaj mieszkaj  w tym miejscu. S dz , e  tego  typuść ą ą ę ż  
troska  zwyczajnie  im si  nale y. Oczywi cie, gdyby  ten ogród mia   szans   nawet  wę ż ś ł ę  
perspektywie    2012  r. doczeka   tam   pierwszego  zainwestowania, to  moim zdaniem imć  
szybciej  tym lepiej. A ja si  zajm   szukaniem miejsca  na  boisko  w innej  lokalizacji, wę ę  
czym na pewno   Dyrektor Piskorski nie odmówi mi pomocy.

15



Radna Ma gorzata  Chmiel  - cz onek Komisjił ł
Mieszka cy  w a ciwie woleliby, eby ju  teraz  otrzymali mieszkania zamienne, bo mielibyń ł ś ż ż  
atwiejsz   sytuacje. Ich mieszkania   wymagaj  remontu i nie wiedz , co maj  robi .  ł ą ą ą ą ć

Pan Micha   Targowski  - Dyrektor MOZWł
To od  Radnych  i  od  Prezydenta  zale y  jak  szybko ten ogród b dzie  si  rozwija . B d myż ę ę ł ą ź  
równie   realistami. Obecny plan WPI  nak ada  na ogród   sztywne  ramy  post powania.ż ł ę  
B dziemy tworzyli nast pn  partie pomys ów itd.  My l ,  e  dzisiaj ta  panika nie  jestę ę ą ł ś ę ż  
potrzebna. Nie jeste my  agresywni i nie b dziemy agresywni. ś ę

Radny  Janusz  Kasprowicz  – cz onek Komisjił
Radna Chmiel podnios a   wa n   kwesti , bo ten  dom chroniony  wali si  w tej  chwili, coł ż ą ę ę  
wida  po murach. Klamry  zak adane s   tam  w sposób do   prymitywny i przypadkowy.ć ł ą ść  
Czy gdyby my  dzisiaj wyst pili  do Prezydenta  Miasta z wnioskiem o  specjalne  rodki  naś ą ś  
wykwaterowanie  tych  ludzi,  to   czy  ogród  zoologiczny potrafi by  zadba   o ten    budynek:ł ć  
po  pierwsze,  eby  on si  nie  zawali ,  a  po  drugie,  eby  nie   zosta  zasiedlony dzikimiż ę ł ż ł  
lokatorami. Czyli, jakby przyswoi   go ju   dzisiaj  do potrzeb  ogrodu.ć ż

Pan Marek Nakonieczny  -  projektant  koncepcji  zagospodarowania  MOZW  
Dodam  tylko, e  my  na   obszar partii  wej ciowej  projektowo jeste my  przygotowaniż ś ś  
bardzo szczegó owo. Jeszcze  pod dami starego  planu  wyst pili my w drodze zg oszeniał żą ą ś ł  
do  Wydzia u  Architektury   o  mo liwo  zagospodarowania   tego  obszaru  w  zakresieł ż ść  
nieobj tym pozwoleniem,  tj. roboty ziemne, nasadzenia. ę
Gdyby  rzeczywi cie   uzna ,  e   ta  partia   wej ciowa   oliwskiego  ZOO   jest  wa nś ć ż ś ż ą 
inwestycj , dla  odbioru tej cz ci Oliwy, miasta  to  je li  by yby na dzie   dzisiejszy  jakieą ęś ś ł ń ś 

rodki, to  mo emy   mówi   tylko  o jaki  dzia aniach  gospodarczych, które nie s   ale, aleś ż ć ś ł ą  
s  niewystarczaj ce. Gdyby  by y  jakie   skoncentrowane  na to rodki,  to mogliby myą ą ł ś ś ś  
zacz    przygotowywa   ten  obszar.  Je li  chodzi  konkretnie  o  ten  obszar,  to  trzebaąć ć ś  
przeprowadzi    roboty   ziemne,  nasadzi   drzewa,  one  musz   urosn .  Gdyby  namć ć ą ąć  
pozwoli o na  to WPI, to te  zadania mo na  by oby podejmowa   ju  nawet w przysz ymł ż ł ć ż ł  
roku, co przybli y oby  to, o czym powiedzia a   radna Chmiel. ż ł ł

Komisja po  krótkiej, lu nej  dyskusji zwi zanej z  finansowaniem  ogrodu, przyst pi a  doź ą ą ł  
g osowania. ł

Opinia:
Komisja,  jednog o nieł ś    -   5  g osami  za  –  ł pozytywnie  zaopiniowa a  przedmiotowył  
projekt  uchwa y.ł
Opinia  NR  93-18/152/2005   stanowi za cznik nr 17  do protoko u.łą ł  

PUNKT  8.2
Opiniowanie projektu  uchwa y  w sprawie uchwalenia mpzp Siedlce- Koloniał  
Wy yny  -  ż druk nr 1600

Przedmiotowy  projekt uchwa y  omówi a  ł ł pani Ewa Jetter  - projektant planu. Powiedzia ał  
mi dzy innymi:ę
Do  opracowania   tego planu RMG  przyst pi a    w marcu   2004r. Obejmuje  obszar   oą ł  
powierzchni  ponad  3  ha  i  jest  on  po o ony  na  Siedlcach  i  ograniczony   ul.  Skarpow ,ł ż ą  
Wyczó kowskiego. Równie  graniczy  z ul. Ojcowsk .  W  wi kszo ci  jest  to teren gminny ił ż ą ę ś  
stanowi  one  prawie  80%   obszaru  opracowania.   Na  dzie   dzisiejszy   teren   Kolonią ń  
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zagospodarowany jest   budynkami jednorodzinnymi  z przydomowymi ogródkami, o niskiej 
intensywno ci.  Plan by   wy o ony  do publicznego  wgl du w lipcu br.  i nie wp yn y  doś ł ł ż ą ł ęł  
niego adne  uwagi.  Na  debacie publicznej mieszka cy  wyrazili  swoje  zadowolenie zż ń  
rozwi za   planistycznych.  Jest  to jedyny  plan, który   sankcjonuje jakby  zamierzeniaą ń  
mieszka ców, poniewa   oni zostaj  tam,  a  do tej  pory   nigdy  nie  stwarzano im takiejń ż ą  
mo liwo ci,  poniewa   teren ten w starych planach  by  przeznaczany wy cznie pod  ziele .ż ś ż ł łą ń  
W tym projekcie  planu s  niewielkie  korekty  w uk adzie komunikacyjnym. Generalnie są ł ą 
ci gi pieszo –jezdne i  w niewielkim stopniu s  podcinane im dzia ki, ale nie powoduj   oneą ą ł ą  
wi kszych  szkód,  poniewa   istniej ce   tam   budynki  pozostaj ,  a  linie  zabudowyę ż ą ą  
uniemo liwiaj  im rozbudow  wg b, bo teren ten po o ony jest wzgórzu. Po uchwaleniuż ą ę łą ł ż  
tego planu skutki ekonomiczne  s  bardzo korzystne  dla  miasta, dlatego, e na tym terenieą ż  
jest 21  domków i ci mieszka cy  b d   mogli je  wykupi . Poza  tym s  tam jeszcze  trzyń ę ą ć ą  
niezabudowane dzia ki  gminne .ł

Komisja   nie   zg osi a   uwag   do   zaprezentowanego  projektu  planu  i  bez   dyskusjił ł  
przyst piono do glosowania. ą

Opinia:
Komisja, jednog o nieł ś   - 4 g osami zał   - pozytywnie zaopiniowa a przedmiotowy  projektł  
uchwa y. ł
Opinia  NR  93-18/153/2005   stanowi za cznik nr 18.  do protoko u.łą ł  

PUNKT  9
Wolne  wnioski, sprawy bie ce, korespondencja.żą
 

Radna Danuta Putrycz  - cz onek Komisjił
By o zapytanie  w sprawie  post pu prac  nad   planem  rejon ul. Zawodzie  - plan zwi zany zł ę ą  
Panem  Gardockim.   Czy  Komisja   otrzyma a    odpowied   w  tej  sprawie?ł ź

Radny Tadeusz   M kal – przewodnicz cy Komisji ę ą
Z informacji, wiem, e  taka  odpowied   by a  przygotowywana. ż ź ł

Radna Danuta Putrycz  - cz onek Komisjił
Prof. Witold  Andruszkiewicz   wyrazi   wol  przyj cia na nasz   Komisj  i zaprezentowaniał ę ś ą ę  
wielu  spraw dotycz cych Gda ska, jego  wizji na temat  Gda ska  jako miasta  morskiego. ą ń ń
Wnioskuje, aby  na jednym z  naszych posiedze  po wi ci   pó  godziny na  wizje  Panań ś ę ć ł  
Profesora.

Radny Tadeusz   M kal – przewodnicz cy Komisji ę ą
Nie widz   przeszkód, aby  wprowadzi   do    tematu  jednego  z naszych posiedze . Jestę ć ń  
pro ba   do pani Radnej, aby   ustali a  z  Panem Profesorem tytu , temat  tego  spotkania. ś ł ł

Radny Marek Bumblis -   cz onek Komisjił
Ostatnio widz , e  w po udniowej cz ci  Wyspy Spichrzów, na terenie  dawnej Dagomyę ż ł ęś  
Co   si   dzieje,  s   robione  wykopaliska –  pomi dzy Now   Mot aw ,  ul.  Toru sk ,ś ę ą ę ą ł ą ń ą  
Spedycj  i ul. Grodza Kamienna.   Prosi bym, aby Komisja  wyst pi a do Prezydenta   Miastaą ł ą ł  
o pe n   informacj  , co tam si  realizuje. ł ą ę ę

Pan Marek  Piskorski – Dyrektor Biura  Rozwoju  Gda skań
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Je li  chodzi o  mpzp. ul. Zawodzie  dzia ka  163 to  mog  odpowiedzie   ju  dzisiaj. Panś ł ą ć ż  
Prezydent   zdefiniowa   ju   tezy   do  nowego   „Studium...”   i  jeste my   w  trakcieł ż ś  
formu owania   pe nego  tekstu  projektu   Studium i rysunku. Szacuj , e  do ko ca  rokuł ł ę ż ń  
b dziemy  mogli zamkn   ten projekt i uzyska   wst pna  aprobat   Prezydenta jako organuę ąć ć ę ę  
sporz dzaj cego. Wtedy wejdziemy w procedur   ustawowych uzgodnie    i wy o enia. ą ą ę ń ł ż
Na pewno w trakcie  wytworzy si  jaka    dyskusja, wnioski i b dzie   to przedstawiane  ię ś ę  
konsultowane  z Komisj . ą
Projekt   tego   Studium   uwzgl dnia  wnioski   Komisji  i  mówi   o  rolniczej  przestrzenię  
produkcyjnej na terenie u aw z wyj tkiem  dzia ki  nr 163, tj,. dzia ki Pana  Gardockiego.Ż ł ą ł ł

Na tym posiedzenie Komisji  zako czono – godz. 19,30ń

                                                                                                   Przewodnicz cyą
                                                                                      Komisji Rozwoju Przestrzennego

                                                                                                  Tadeusz M kal ę

Protoko owa a:ł ł

Bogus awa Pieklik ł
Protokó   sporz dzono: Gda sk 11 grudnia  2005r.ł ą ń
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